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Rynek został
zrewitalizowany
Na zakończenie tej inwestycji czekaliśmy cztery lata. Jej 
głównym założeniem było stworzenie w budynku  „sta-
rej” szkoły kulturalnego centrum Gminy. Miejsca gdzie 
spotykać się mogą osoby w różnym wieku. Owo cen-
trum składa się z ośrodka wsparcia pn. „Dom Dzienne-
go Pobytu Seniora”, gminnej biblioteki oraz oranżerii

Umowę dotyczącą rewitalizacji cen-
trum Baranowa podpisano 19 lipca 
2019 roku. W imieniu Urzędu Marszał-
kowskiego dokument ów parafowała 
Marzena Wodzińska, natomiast ze 
strony Gminy Baranów podpis złożyła 
Wójt Gminy Bogumiła Lewandowska-
-Siwek. Rewitalizacja Rynku w Baranowie 
wraz z rozbudową, przebudową i zmia-
ną sposobu użytkowania budynku 
szkoły na ośrodek kultury z ośrodkiem 
opieki dziennej nad seniorami kosz-
towała 23 mln zł, a Gmina Baranów 
pozyskała na ten cel 10 mln zł właśnie 
z Urzędu Marszałkowskiego w Pozna-
niu. Autorem projektu rewitalizacji jest 
Jacek Nesterowicz ze Szczecina, 
a inwestycję wykonała firma „Budonis” 
z Kępna. W ramach zadania zmoder-
nizowano rynek, przekształcono starą 
szkołę w Dzienny Dom Seniora, na pię-
trze powstała biblioteka, wybudowano 
piękny amfiteatr i zmodernizowano 

pomieszczenia Urzędu Gminy. Uro-
czyste otwarcie miało miejsce w sobo-
tę 23 września.

Dzisiaj jest cudowny dzień

W uroczystości wzięli udział marszałek 
Krzysztof Grabowski oraz p. sena-
tor Ewa Matecka. Po przecięciu sym-
bolicznej wstęgi głos zabrała p. Wójt. 
- Dziękuję wam wszystkim, że byliście 

cierpliwi, że to się tak długo działo. To 
jest praca wszystkich moich pracowni-
ków, bo mam wspaniały zespół, sama 
nic bym nie zrobiła – dodała. - Można 
stawiać pomniki na postumentach, póź-
niej się przed nimi kłaniać, ale można 
stawiać i takie pomniki, które świadczą 
o naszej codziennej pracy, mówię o pra-
cy samorządowej. I pani wójt Bogumi-
ła Lewandowska-Siwek stawia właśnie 
takie pomniki, które świadczą o jej 
pracy, o pracy jej współpracowników 
- przekonywał marszałek K. Grabow-
ski. - Przyjechałam do państwa na za-
proszenie pani Wójt z wielką radością. 
Z wielką radością, dlatego że wiem, że 
w Baranowie mieszkają ludzie mądrzy, 

pracowici i bardzo kreatywni. Ludzie, 
którzy dobrze rozumieją, czym jest sa-
morząd. A samorząd to jest wspólnota, 
wspólnota celów, wspólnota potrzeb, 
wspólnota realizowania wszystkich za-
dań. Ale samorząd musi mieć lidera, 
żeby to wszystko się udało i żeby było 
zawsze zwieńczone sukcesem. I Gmina 
Baranów może być dumna i może się 
szczycić, że ma wspaniałego lidera – po-
wiedziała senator Ewa Matecka. 

Gminny Ośrodek
pomocy społecznej
w Baranowie
serdecznie zaprasza

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Baranowie

Seniorów z gminy Baranów do zapisów i udziału
w zajęciach kulturalno-rekreacyjno-społecznych. 

W Strefie Seniora chcemy zapewnić rodzinną
atmosferę przy czynnym spędzaniu czasu

Dowóz osób z dalszych stron, 
Jeden odpłatny posiłek

Udział w terapii zajęciowej:
-ruchowo – rehabilitacyjnej, 
-arteterapii,
-muzykoterapii, 
-rewalidacji, 
-ergoterapii ... itp.

Dostosowanie zajęć do kondycji i wieku
uczestników

Zapisy przyjmowane będą 
w Baranowie Rynek 20
i pod numerem tel. 62 741 00 39

Dla osób z
niepełnosprawnością  
wymagających
częściowej opieki

Dla osób po 60 roku
życia

Koktajl nie tylko muzyczno-taneczny

Od wczesnego rana baranowski Rynek 
co rusz zmieniał oblicze. Najpierw 21 
rodzinnych ekip ruszyło na poszuki-
wanie …18 baranków. Grę terenową 
o niewątpliwych walorach edukacyjno-
-geograficznych, czyli „Poszukiwanie 
Barana”, przygotowało Stowarzysze-
nie Kobiet Aktywnych Gminy Baranów. 
Na trasie należało również popisać się 

OGŁOSZENIE

umiejętnością układania puzzli, ze słowa 
„Baranów” ułożyć anagram, a także wy-
kazać się sprawnością fizyczną. Przez 
całą bożą sobotę strażacy z miejsco-
wej OSP z dumą prezentowali zasoby 
swej remizy – w tym trzy strażackie 
wozy. Strażacy zadbali również o to, by 
nikt tego dnia nie umarł z głodu. Fryka-
sy ze strażackiego grilla oraz strażacki 
gulasz cieszyły się wielkim powodze-
niem. Na muzycznej scenie zaprezen-
towały się różne zespoły, oferując 
bogaty w emocje muzyczny koktajl. 
Publiczność gromkimi brawami nagro-
dziła i „Wężyk Band”, i „Gramy”, i ,,Ad 
Libitum”. Część artystyczną dopełniła 
prezentacja Baranowskiego Studia 
Tańca. Gromkie brawa zebrała również 
Estrada Regionalna RÓWNICA z Ustro-
nia, a wieczorem zaproszono wszyst-
kich na seans filmowy pod chmurką.

(ems) 
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Inwestycje i przedsięwzięcia

Wkrótce nowa droga

Remont drogi 
w Feliksowie Jedno dofinansowanie - dwa boiska

Mieszkańcy Słupi będą mieć wkrótce bliżej do sąsiadów 
z Mroczenia czy Grębanina. Już w 2024 roku zostanie 
oddana do użytku nowa droga w Gminie Baranów

Gmina Baranów otrzymała 
dofinansowanie na remont 
nawierzchni asfaltowej na 
drodze w Feliksowie 

Gmina Baranów podpisała umowę z wykonawcą na mo-
dernizację dwóch boisk sportowych

W piątek 25 sierpnia 2023 r. podpi-
sano umowę na realizację zadania 
pn.: Budowa drogi gminnej Mroczeń 
– Słupia p. Kępnem. Inwestycję wyko-
na Kępińskie Przedsiębiorstwo Dro-
gowo-Mostowe. Realizacja zadania 

W dniu 10 października br. Gmina 
Baranów zawarła umowę z Wojewo-
dą Wielkopolskim o dofinansowanie 
zadania pn. „Remont nawierzch-
ni bitumicznej drogi gminnej nr 
G852554P w miejscowości Feliksów”. 
Całkowita wartość inwestycji opie-
wa na kwotę 320.848,48 zł, a uzy-
skane z Rządowego Funduszu Roz-

W Grębaninie oraz Jankowach zosta-
ną zainstalowane linie sztucznego 
oświetlenia, na które sportowcy cze-
kali z utęsknieniem. Wyremontowa-
ne zostaną także trybuny dla kibiców. 
Na obiekcie w Grębaninie wymienio-
ne zostaną wiaty dla zawodników 
rezerwowych wraz z podbudową. 
Dodatkowo przy trybunie głównej, 
wyremontowany zostanie chodnik 
wzdłuż boiska w stronę placu zabaw. 
Głównym wykonawcą zadania jest 

orientacyjny przebieg nowej drogi
(widok od strony firmy Benix) 

Zadanie dofinansowane 
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg

woju Dróg dofinansowanie wynosi 
160.424,24 zł. 

W ramach projektu remontu dro-
gi gminnej przewidziano wykonanie 
m.in.: odcięcia korzeni drzew na odcin-
ku leśnym, oczyszczenia i skropienia 
istniejącej nawierzchni, wyrównania 
istniejącej nawierzchni masą mi-
neralno – asfaltową celem nadania 
odpowiedniego profilu poprzecz-

potrwa 13 miesięcy a jej koszt wynie-
sie 7 794 999 zł brutto. Urząd Gminy 
Baranów na ten cel pozyskał dofi-
nansowanie z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg o wartości 50% całego 
zadania.

nego i podłużnego, oraz wykona-
nie nakładki bitumicznej, ścinanie 
zawyżonych poboczy i utwardzenie 
mieszanką kamienną. Łączna dłu-
gość planowanej do remontu jezdni 
wynosi 882 m. W najbliższym czasie 
wszczęte zostanie postępowanie 
przetargowe wyłaniające wykonawcę 
inwestycji.

(abi)

Bieżące inwestycje

Przedszkole Baranów

Stadion Mroczeń

Stadion Jankowy

Stadion Grębanin

firma Roboty Ziemne Magdalena Si-
kora - Maślanka z Osin. Koszt zada-
nia wyniesie 621 392,94 zł.

Zadanie pn.: „Cała Gmina na tym zy-
ska. Zmodernizujemy dwa boiska!” 
dofinansowane zostało w kwocie 
135 354,00 zł w ramach poddziałania 
„Wsparcie na wdrażanie operacji 
w ramach strategii rozwoju lokalne-
go kierowanego przez społeczność” 
w ramach działania „Wsparcie dla 

rozwoju lokalnego w ramach inicja-
tywy LEADER” objętego Programem 
w zakresie/zakresach: Rozwój ogól-
nodostępnej i niekomercyjnej in-
frastruktury turystycznej lub rekre-
acyjnej, lub kulturalnej. W ramach 
poddziałania „Wsparcie na wdraża-
nie operacji w ramach strategii roz-
woju lokalnego kierowanego przez 
społeczność”. (bam)
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Informacje ...

Wsparcie na 
usuwanie azbestu

Hotel Baranowski

Nowa Radna
w Joance

Pozbycie się azbestu z naszego otoczenia jest niezwykle 
ważną kwestią. Jest on zaliczany do substancji o udo-
wodnionym działaniu chorobotwórczym, co jest wy-
nikiem wdychania niewidocznych dla oka ludzkiego 
włókien zawieszonych w powietrzu (pyłu azbestowe-
go). Nie bagatelizujmy zagrożenia

W trakcie sesji Rady Gminy 
Baranów 29 sierpnia 2023 r. 
zaprzysiężono nową rad-
ną. Została nią Elżbieta 
Woźniakowska

W dniu 12.09.2023 r. podpisana zosta-
ła umowa z Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu o dofinansowa-
nie przedsięwzięcia pn. „Usuwanie 
wyrobów zawierających azbest z te-
renu Gminy Baranów”. W ramach 
przedsięwzięcia zaplanowano odbiór, 
transport i unieszkodliwianie 400 ton 
wyrobów zawierających azbest od 
właścicieli i posiadaczy nieruchomo-
ści na terenie gminy Baranów. Całko-

Pragniemy Was poinformować, iż 
oprócz możliwości wynajmu sali „Bara-
nowska Chata” w Baranowie, dostępne 
są również pokoje hotelowe dla gości. 

Zgłoszona do wyborów uzupełniają-
cych do Rady Gminy Baranów przez 
Komitet Wyborczy „Razem dla Gminy 
Baranów”. Wybory te przeprowadzono 
2 lipca 2023 r. w okręgu wyborczym nr 
11. Głosowania nie przeprowadzono, 
bowiem zarejestrowany został tylko 
jeden kandydat.

Elżbieta Woźniakowska to znana spo-
łeczniczka. Od 12 lat kieruje pracami 
Koła Gospodyń Wiejskich w Joance. 
Piastuje również zaszczytną funkcję 
skarbnika OSP Joanka. Udziela się też 
w miejscowej Radzie Sołeckiej. Zapo-
wiada, że już jako radna zwróci bacz-
ną uwagę na odbudowę miejscowej 
drogi po inwestycji związanej z kana-
lizacją. – Potrzebne są nowe krawężniki 
no i oczywiście asfalt – wylicza. A poza 
tym? – Poza tym moja Joanka pięknie-
je – uśmiecha się nowa radna. – Mamy 
nowy dom ludowy, piękny plac zabaw, 
siłownię. Niech to wszystko jak najlepiej 
służy mieszkańcom – dodaje.

Prywatnie pani Ela kocha swój pełen 
kwiatów i owoców ogródek oraz… 
siedmioro wnucząt (cztery dziewczyn-
ki i trzech chłopców). To pozwala jej, 
jak twierdzi, „żyć kolorowo”. 

(ems)

wity planowany koszt zadania wynosi 
236.000,00 zł, z czego 94.400,00 zł to 
dotacja z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu.

(abi)

Dofinansowanie 
na ekoedukację
W ramach podpisanej 18 lipca 2023 r. umowy z Wo-
jewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Poznaniu, sprzęt edukacyjny trafił już 
do placówek edukacyjnych na terenie Gminy Baranów

W dniu 18.07.2023 r. podpisana zosta-
ła z Wojewódzkim Funduszem Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Poznaniu umowa o dofinansowanie 
przedsięwzięcia pn. „Zakup sprzętu 
audiowizualnego wraz z oprogra-
mowaniem edukacyjnym dla pla-
cówek oświatowych z terenu Gmi-
ny Baranów”.

W ramach projektu zakupiono już 6 
monitorów interaktywnych z syste-
mem operacyjnym wraz z mobilnym 
standem i oprogramowaniem eduka-
cyjnym z treściami ekologicznymi przy-
stosowanymi do odpowiedniej grupy 

wiekowej. Zakupiony sprzęt i opro-
gramowanie przekazane zostało do 
pięciu szkół podstawowych i jednego 
przedszkola z terenu gminy. Placówki 
te wykorzystywać będą ww. sprzęt do 
przeprowadzania zajęć i prelekcji eko-
logicznych wśród dzieci oraz wspiera-
nia rozwoju najmłodszych w zakresie 
świadomości ekologicznej poprzez 
multimedialne gry i zabawy. Zakupio-
na platforma multimedialna zawiera 
treści m.in. w takiej tematyce jak de-
gradacja środowiska spowodowana 
działalnością człowieka. Na platformie 

GMINNY SYSTEM 
POWIADAMIANIA 

SMS

503 340 503

Wyślij sms o treści: BARANOW.INFO
i zapisz się do Gminnego Systemu 

Powiadamiania SMS

Numer telefonu:

znajdują się także treści związane 
z ochroną bioróżnorodności i świad-
czeń ekosystemowych, a także ochro-
ną wód. Dzięki oprogramowaniu, któ-
re stosuje różnorakie, przenikające się 
wzajemnie środki przekazu (obrazy, 
tekst, animacje, narracje, muzyka, wi-
deo) dzieci będą mogą zapoznać się 
z ekosystemami mórz, jezior, łąk i pól 
oraz lasów oraz poznać reprezenta-
tywne dla nich organizmy roślinne 
i zwierzęce, z wyróżnieniem gatunków 
chronionych.

Całkowity koszt zadania wynosi 129 
122,15 zł, z czego 81 346,30 zł to dota-
cja z Wojewódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Poznaniu.

„Zakup sprzętu audiowizualnego wraz 
z oprogramowaniem edukacyjnym dla 
placówek oświatowych z terenu Gminy 
Baranów dzięki wsparciu Wojewódz-
kiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu”

Regulaminy i szczegółowe cenniki wy-
najmu dostępne są na naszej stronie 
internetowej www.baranow.pl

(man)
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Święto całej Gminy

Dożynkowe
Dni Baranowa
Ok kilku lat w scenerii terenów leśnych na Muratorze 
odbywa się największe wydarzenie kulturalne w na-
szej Gminie. „Dni Baranowa”, bo o nich mowa, to zwy-
kle czerwcowy weekend, pełen muzyki i różnorodnych 
atrakcji. W sierpniu natomiast wybrane sołectwo go-
ściło nasze Święto Plonów. W tym roku władze Gminy 
wprowadziły oszczędnościową innowację, po której 
z trzech dni zrobiły się dwa, bowiem połączono dożyn-
ki z Dniami Baranowa. I tak nominalnym organizato-
rem sobotnich (5 sierpnia) dożynek zostało sołectwo 
Jankowy, natomiast niedziela (6 sierpnia) to skrócone 
Dni (sic!) Baranowa

Złocistym polskim chlebem 
Jankowy witają Cię

Nie da się ukryć, że dożynkową po-
przeczkę zawieszono jankowianom 
bardzo wysoko. Cała populacja tej 
zacnej miejscowości liczy raptem 596 
dusz (303 mężczyzn i 293 niewiast). 
Tej soboty wydawało się, że niemal 
wszyscy mieszkańcy Janków, pod czuj-

nym okiem p. sołtys Marzeny Rzepki, 
uwijali się przy jakimś dożynkowym za-
daniu. Panie stroiły stoły, panowie gło-
wili się nad dożynkowym korowodem 
a dzieci pod okiem reżyserki Agnieszki 
Skąpskiej-Hełki nerwowo powtarza-
ły kolejne strofki dożynkowych przy-
śpiewek. Nie trzeba dodawać, że każ-
da posesja w Jankowach zamieniła się 
w reklamę lokalnego Święta Plonów. 

Wiadomo bowiem: Na Dożynki zabrać 
trzeba/Wieniec, ziarno, bochen chleba, 
/Aby potem móc świętować /Tak od 
wieków jest w Jankowach. Nad sierpnio-
wym, jasnym niebem zapachniało świe-
żym chlebem /Dzisiaj w naszej wiosce /
Świętujemy dożynki /Będą świeże chleby 
/I pachnące szynki /I plony przeróżne /
Co ziemia nam dała /Będzie dziś święto-
wać okolica cała!

Dożynkowe zaproszenie

Na dożynki zabrać trzeba/Wieniec, ziar-
no, bochen chleba, /Aby potem móc 
świętować /Tak od wieków jest w Jan-
kowach. Chlebem się dzielimy /chle-
bem obdarujemy /Złocistym polskim 
chlebem /Jankowy witają Cię. Po mszy 

św., odprawionej przez ks. Tomasza 
Szymczaka w kościele parafialnym 
w Donaborowie, na Murator ruszył 
barwny korowód, z leciwymi Ursusami 
i Zetorami oraz nowoczesnymi Classa-
mi i Fergusonami, ciągnącymi brony 
i grubery, pługi duże i małe, siewniki 
talerzówki, kosiarki i presy, kombajny 
i rozsiewacze, z władzami gminy, sta-
rostami dożynek oraz gośćmi naszego 
Święta Plonów. Delegacje złożyły pod 
sceną wieńce dożynkowe. Starostwie 
dożynek – Elżbieta Małolepsza i Ar-
kadiusz Malcher - przekazali dożyn-
kowy chleb na ręce P. Wójt - Bogumiły 
Lewandowskiej-Siwek. Następnie 
nastąpił obrzęd dzielenia się chle-
bem przy akompaniamencie Zespołu 
„Słupianie”. P. Wójt przekazała po-
dziękowania organizatorom dożynek 
oraz delegacjom za ogromne zaanga-
żowanie w przygotowanie Gminnego 
Święta Plonów. Dodajmy jeszcze, że 
wśród dożynkowych gości znaleźli się 
przedstawiciele starostwa powiatowe-
go w Kępnie, Baranowa Lubelskiego, 
niemieckiej gminy Ihlow oraz powiatu 
wrocławskiego. 

Zakończyli żniwa gospodarze/pora 
zagrać na gitarze

Mimo nieprzychylnej aury (dożynko-
wych gości serdecznie witamy/a desz-
czowe chmury wiatrakami rozganiamy) 
na dożynki licznie przybyli rolnicy z ca-
łej Gminy (Czy to słońce, czy ulewa/na 
dożynki zdążyć trzeba. - Dzięki waszej 
ciężkiej pracy mamy co jeść i zawsze 
będziemy wam pomagać. Życzę, żeby 
wam nigdy tego chleba nie zabrakło, 
a ja będę go zawsze dzieliła sprawie-
dliwie. Obiecuję – przekonywała wójt 
Bogumiła Lewandowska-Siwek. Słowa 
uznania dla rolników przekazali też za-

proszeni goście. Podczas Święta Plo-
nów w Jankowych przeprowadzono 
konkursy na najładniej przystrojoną 
zagrodę oraz na najładniej udekoro-
wany wóz w korowodzie dożynkowym. 
W pierwszym konkursie zwyciężył dom 
Państwa Kokotów, a najładniejszy wóz 
przygotowało sołectwo Jankowy. Oka-
zało się, że do miejscowej drużyny pił-
karskiej przytransferowano światową 
gwiazdę futbolu! Pan Jerzy Stempin 

był wniebowzięty a publiczność onie-
miała z podziwu (co chłop ma produ-
kować /w fabryczno-rolnej wsi /gdzie 
coraz więcej foteli /, a coraz mniej jest 
świń?). Podczas dożynek nie zabra-
kło atrakcji dla dzieci a na wszystkich 
czekał smaczny dożynkowy posiłek. 
Muzyczną część sobotniego święta 
wypełniły popisy wokalno-taneczne 
Skolima, WonerSa i Anastasii oraz 
nieśmiertelnego Weekendu. 

Deszczowy muzyczny koktajl
 
W niedzielę niepodzielnie rządziły 
deszcz i ziąb. Złośliwa aura nie zatrzy-
mała jednak w domach fanów Krysty-
ny Giżowskiej. Młodzież bawiła się 
zaś do upadłego w zabytkowym tańcu 
Pogo, w rytm energetycznych popisów 
Mr Polska. A na końcu odbyliśmy 
sentymentalną podróż z Papa Dan-
ce i Pawłem Stasiakiem. Tu nawet 
deszcz nie dał nam rady. Okno nalało 
się niebem /dym smużką niebieską się 
wlókł /jak gdyby słońce, wiatr, kłosy /I roli 
oddechy ciepłe /złączyły pachnące swe 
głosy, w złocistą bryłę zakrzepłe.

(ems)
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850 lat 
Słupi p.Kępnem
13 sierpnia 2023 r., przy pięknej pogodzie, mieszkań-
cy Słupi p. Kępnem uczestniczyli w uroczystym roz-
poczęciu obchodów 850-lecia istnienia swojej pięknej 
miejscowości

Tradycja obchodów istnienia miejsco-
wości Słupia p. Kępnem w 2023 r. ma 
swój złoty jubileusz, bowiem we wrze-
śniu 1973 r. uroczyście i hucznie, jak 
na owe czasy obchodzono 800-lecie 
istnienia miejscowości, jako, że istnieje 
historyczna wzmianka o tym że w 1173 r. 
osada Słupia została przekazana klasz-
torowi w Lubiążu na Dolnym Śląsku.

13 sierpnia 2023 r., przy pięknej po-
godzie, mieszkańcy Słupi p. Kępnem 
uczestniczyli w uroczystym rozpo-
częciu obchodów 850-lecia istnienia 
swojej pięknej miejscowości. Obcho-
dy tak zacnego Jubileuszu rozpoczęły 
się uroczystą mszą świętą w naszym 
kościele pw. Wszystkich Świętych pod 
przewodnictwem ks. kan. Jacka An-
drzejczaka – proboszcza tutejszej 
parafii. Przed kościołem czekał barwny 

historyczny korowód, który przeniósł 
uczestników uroczystości na teren bo-
iska sportowego przy ul. Leśnej. Nad 
bezpieczeństwem przejazdu koro-
wodu czuwali członkowie OSP Słupia. 
Gospodarz i organizator uroczystości, 
sołtys naszej wsi, Pan Jarosław Wi-
śniewski powitał mieszkańców i za-
proszonych gości, życząc wszystkim 
miłej zabawy i przekazał mikrofon Pani 
Sabinie Chwał–Barczak, która od-
czytała zebranym historię naszej wsi 
w „pigułce” czyli w telegraficznym skró-
cie. O tym, że w Słupi kulturalnie wiele 
się dzieje świadczyły występy: Zespołu 
Słupianie, dzieci ze szkoły podstawo-
wej i Młodzieżowej Orkiestry Dętej.

Na jubileusz został zaproszony ksiądz 
Bogusław Kowalski z Warszawy, któ-
ry przez godzinę bawił uczestników, 

serwując anegdoty z życia wzięte. Dla 
dzieci przygotowano dmuchane zjeż-
dżalnie a także popisy rycerzy z Brac-
twa Rycerzy Opolskich i prezenta-
cję broni rycerskiej. Koncerty zespołu 
„Tacy nie inni”, Mariusza Kalagi 
i show z DJ TWINS Chojnackie przy-

ciągały jak magnes wielu fanów. Nie 
można zapomnieć o tym, że impreza 
miała także wiele atrakcji dla ciała, 
a mianowicie można było skosztować 
pysznego tortu z herbem Słupi, pie-
czonej świni, parowanych ziemniaków 
z gzikiem, potraw z grilla, bigosu, chle-

ba ze smalcem i kiszonym ogórkiem 
a także domowych ciast przygotowa-
nych przez miejscowe gospodynie. Nie 
byłoby wielu atrakcji na tej uroczysto-
ści gdyby nie hojni sponsorzy, którzy 
wsparli organizatorów finansowo i rze-
czowo. Lista sponsorów jest bardzo 

długa. W tym miejscu organizatorzy 
dziękują wszystkim za otwarcie serc 
i portfeli na potrzeby związane z or-
ganizacją rozpoczęcia obchodów Ju-
bileuszu a także tym, którzy poświęcili 
swój czas aby przygotować logistycz-
nie całą imprezę. Helena Pawlak
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Ochotnicza Straż Pożarna w Jankowach ma swoje korze-
nie sięgające 13 lipca 1933 roku, gdy grupa zaangażo-
wanych mieszkańców postanowiła podjąć wysiłek orga-
nizacyjny, mający na celu ochronę społeczności przed 
zagrożeniami. Dziś świętuje swoje 90. urodziny

90. urodziny
OSP Jankowy

Mszę świętą z tej okazji odprawił 
ksiądz proboszcz Tomasz Szymczak. 
Z okazji jubileuszu z życzeniami dla 
jednostki pojawili się m.in. Wójt Gmi-
ny Baranów Bogumiła Lewandowska-
-Siwek, członek Prezydium Zarządu 
Wojewódzkiego ZOSP RP w Poznaniu 
Michał Błażejewski, prezes honorowy 
Oddziału Powiatowego ZOSP w Kępnie 
Eugeniusz Grzesiak, wiceprezes Od-
działu Gminnego w Baranowie Robert 
Seifert, przedstawiciele PSP w Kęp-

nie, sołtys Jankowych, na jubileuszu 
pojawili się także seniorzy OSP Janko-
wy. Obchody uświetniła Orkiestra Dęta 
Dzietrzkowice i Mażoretki SALTARE, 
poczty sztandarowe jednostek OSP 
z gminy Baranów i gmin ościennych.  

Dowódcą uroczystości był Artur 
Kmieciński, słowa podziękowania 
dla wszystkich zasłużonych skierował 
Prezes OSP Jankowy Dawid Froń. 
- Dziś, w tej wyjątkowej chwili, chciał-
bym w imieniu zarządu wyrazić głęboką 
wdzięczność i uznanie dla wszystkich 
tych, którzy przyczynili się do naszych 
90 lat istnienia. Wspólnie tworzymy hi-
storię, która pełna jest oddania, współ-
pracy i poświęcenia. Wielkie podzięko-
wania kieruję przede wszystkim do: Pani 
Wójt oraz Urzędu Gminy w Baranowie, 
dzięki którym możemy się wciąż rozwi-
jać. Dzięki Waszej pomocy w pozyskiwa-
niu środków, oraz przekazywaniu ich. 

Sponsorom – Wasza hojność i wsparcie 
finansowe umożliwiają nam moderni-
zację naszego sprzętu, rozwijanie umie-
jętności oraz organizację różnorodnych 
działań. Wasza zaangażowana postawa 
wobec naszej jednostki jest nieoceniona 
i serdecznie dziękuję za każdy gest po-
mocy. Kołu Gospodyń Wiejskich – Wasza 
praca i zaangażowanie w organizację 
różnorodnych wydarzeń społecznych, 
wsparcie w działaniach charytatywnych 
i integracyjnych dodają koloru naszej 
społeczności. Dziękujemy za Waszą 
obecność i wsparcie. Dziękujemy rów-
nież Pani sołtys oraz Radzie Sołeckiej - 
mówił Prezes. 

Uchwałą Prezydium Zarządu Oddziału 
Wojewódzkiego Związku OSP RP w Po-
znaniu Złoty Medal za Zasługi dla Po-
żarnictwa otrzymali: Marek Majczyk 
oraz Rafał Małolepszy. Srebrny Me-
dal za Zasługi dla Pożarnictwa otrzy-
mali: Marcin Malcher, Adam Udała. 
Brązowy  Medal za Zasługi dla Pożar-
nictwa otrzymali: Artur Kmieciński, 
Dawid Froń, Marcin Lorenc, Dawid 
Dyla, Zbigniew Jerczyński. 

Uchwałą Prezydium Zarządu Oddziału 
Powiatowego Związku OSP RP w Kęp-
nie Odznakę Strażak Wzorowy otrzy-
mał Wojciech Idzikowski. Odznakę 
za wysługę 65, 55,50 lat otrzymali: 65 
lat - Zygmunt Malcher, 55 lat - Wła-
dysław Małolepszy, Jan Kasprzak, 
Florian Kieroń, 50 lat - Krzysztof 
Skiba, Henryk Wróbel, Marian 
Froń. Odznakę za wysługę 45, 35, 30 
lat otrzymali: 45 lat - Jan Zając, 35 lat - 
Marek Pawlak, 30 lat - Andrzej Mu-
siała. Odznakę za wysługę 25, 20, 10 
lat lat otrzymali: 25 lat - Leszek Goj, 
20 lat - Tomasz Kokot, 10 lat - Da-
wid Wiśniewski. Złotą Odznakę MDP 
otrzymali: Magdalena Jerczyńska, 
Jakub Musiała, Remigiusz Świą-
tek. Srebrną Odznakę MDP: Sandra 
Rzepka, Miłosz Pawlak, Maja No-
wak, Martyna Hojeńska, Kacper 
Makurat, Bartłomiej Goj, Oskar 

Janus. Z kolei Brązową Odznakę MDP 
otrzymali: Aleksandra Górecka, Ma-
ria Olek. 

90. urodziny to również okazja do 
podziękowań sponsorom i wszystkim 
życzliwym jednostce osobom, bez któ-
rych rozwój jednostki nie byłby możli-
wy.  Podziękowania popłynęły do: Wójt 
Gminy Baranów Pani Bogumiły Le-
wandowskiej-Siwek, firm: ARTDIAME, 
AUTOKAM, KARSTEM, WERSAL, AN-
KON24, STOLAR, JAMOS, BENIX, PIO-
NIER, ABIKS, JURPOL, ELMAR, JUREK 
MEBLE, JERZY STEMPIN. Za wieloletnią 
współpracę i pomoc podziękowania 
skierowane zostały do Koła Gospodyń 
Wiejskich w Jankowach, Marii Łukasz-
czyk, Sołtys Marzeny Rzepki i Marii 
Owczarek. 

Ochotnicza Straż Pożarna w Janko-
wach ma swoje korzenie sięgające 13 
lipca 1933 roku, gdy grupa zaanga-
żowanych mieszkańców postanowiła 
podjąć wysiłek organizacyjny mający 
na celu ochronę społeczności przed 
zagrożeniami. W tym doniosłym dniu 
wybrano zarząd założycielski, który 
składał się z następujących druhów: 
Stanisław Parzonka – pełniący 
funkcję prezesa/naczelnika, Feliks 

Nowak – zastępca naczelnika, Wła-
dysław Mendyka –  sekretarz, Roch 
Kamiński – zastępca sekretarza, An-
toni Kamiński – skarbnik, Stanisław 
Lorenc – gospodarz.

Już od samego początku, druhowie nie 
ograniczali się tylko do spełniania pod-
stawowych obowiązków strażackich. 
Ich działania obejmowały zarówno 
ochronę mienia przed żywiołem, jak 
i systematyczne ćwiczenia, podczas 
których doskonalili swoje umiejętności 
niezbędne do skutecznego działania 
w celu ochrony bliźniego przy czym 
od samego początku towarzyszyło 
im hasło: Bogu na chwałę, bliźniemu 
na ratunek. Jednocześnie jednak, aby 
móc skutecznie pełnić swoją rolę, po-
trzebowali odpowiedniego sprzętu. 
Aby go pozyskać, druhowie działali 
społecznie, organizowali zabawy dla 
mieszkańców, które przynosiły im zy-
ski.

27 czerwca 1937 roku druhowie od-
dali do użytku wybudowaną własnymi 
rękami strażnicę, zrealizowaną dzięki 
poświęceniu członków OSP oraz wspar-
ciu ze strony państwa. Okres II wojny 
światowej, to jednostka musiała zawie-
sić swoją oficjalną działalność, by jed-
nak już 27 maja 1945 roku, tuż po za-
kończeniu wojny, ją wznowić na nowo. 
22 lipca 1964 roku otwarto nowo wy-
budowany Dom Strażaka oraz nową 
remizę, co stanowiło przełomowy 
moment dla rozwijającej się jed-
nostki. 8 maja 1981 roku otrzymano 
z Komendy Rejonowej Straży Pożarnej 

w Kępnie pierwszy samochód gaśniczy 
GLM Lublin – 51, co świadczyło o uzna-
niu dla zaangażowania i zdolności ra-
towniczych. W roku 1993 wykonano 
dobudówkę w Domu Strażaka.

21 grudnia 1999 roku odebrano nowy 
samochód GLM Lublin 3. Rok 2010 
przyniósł kolejny ważny krok w hi-
storii OSP Jankowy. Dzięki wsparciu 
Urzędu Gminy w Baranowie, jednost-
ka przeszła gruntowny remont Domu 
Strażaka oraz rozbudowę remizy. Ta 
inwestycja nie tylko poprawiła warun-
ki funkcjonowania druhów, ale także 
umożliwiła jeszcze skuteczniejsze i efek-
tywniejsze działanie.

W 2019 roku dzięki wsparciu Urzędu 
Gminy w Baranowie oraz OSP Gręba-
nin, jednostka otrzymała  samochód 
z zbiornikiem na wodę GLBM Lublin 
3. To ważne wydarzenie umożliwiło 
jej efektywne reagowanie na potrzeby 
mieszkańców i zapewnianie im ochro-
ny w przypadku pożarów, kataklizmów 
oraz miejscowych zagrożeń.

(mz) oprac. ems 
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Walizka z Dachau

Pamiętnik Józefa Sołygi to świadectwo jednego z najdramatyczniejszych wydarzeń w dziejach Barano-
wa. Oto 2 października 1943 r. Niemcy aresztowali 15 młodych mieszkańców tej wsi, oskarżając ich 
o sabotaż. Pragniemy przywrócić pamięć o bohaterach tej historii. Pomóżcie nam. Szukamy fotografii 
bohaterskich zakładników z Baranowa. Oto oni: Idzi Balon, Jan Dembicki, Paweł Jasiński, Franciszek 
Kowalczyk, Józef Kosik, Jan Libner, Edmund Malicki, Józef Maciejewski, Stanisław Noculak, Kazimierz 
Ratajewski, Józef Sołyga, Stefan Śpikowski, Antoni Taborski, Kazimierz Tomalkiewicz, Jan Wylęga

Służba u generała Maczka

Z rana 1 czerwca 1945 r. podjechały 
ciężarowe wojskowe amerykańskie 
samochody. [...]. Przedtem jeszcze 
wdmuchnięto każdemu coś za ko-
szulę i pod czapkę, czyli dezynfekcja. 
Cała obsługa i wszyscy kierowcy to 
Murzyni. Mężczyźni wysocy, szczupli 
aż błyszczący, tylko dłonie od dołu bia-
ławe. Szosy asfaltowe, to kierowcy so-
bie pozwalali na bardzo szybką jazdę, 
ale ta ich brawurowa jazda nas nieco 
niepokoiła. Wreszcie jesteśmy na miej-
scu. Wjeżdżamy na duży dziedziniec 
koszarowy. Przy wjeździe zdążyłem 
przeczytać tablicę: „Freiman”. Tak się 
nazywała ta dzielnica miasta Mun-
chen. Po opuszczeniu samochodów 
czekamy kilkanaście minut. Wreszcie 
są. Dwóch wojskowych, starszy – kapi-
tan, młodszy - porucznik. „Kto chce się 
zapisać do grupy wojskowej, przejść na 
lewą stronę”. Reszta została i zajęli się 

nimi cywile. Przyłączyłem się do woj-
skowych. Objaśnili, że będziemy mieć 
dziennie trzy godziny ćwiczeń w obrę-
bie koszar lub na zewnątrz. Będziemy 
nosić w czasie ćwiczeń biało-czerwone 
opaski, na naramiennikach – „Poland”, 
no i najważniejsze, że po miesiącu do-
staniemy żołd. Zostaliśmy zakwate-
rowani w prawym skrzydle na III pię-
trze. Koszary były olbrzymie, frontowy 
obiekt, po bokach skrzydła, na parte-
rze kuchnia i pomieszczenia socjalne. 
Czwarta strona, to duża hala, czyli ujeż-
dżalnia koni, wyłożona dębową kostką. 
Pokój tak duży, że nas dwunastu miało 
wielką swobodę. Jedzenie było dobre, 
tylko na nasze wycieńczone organizmy 
trochę mało. Gdy kroiłem chleb, to 
było cicho, ale gdy robił to kto inny, to 
zaraz kłótnia, że nierówno. Ośmiu było 
warszawiaków, ja poznaniak, jeden 
z Czeladzi i dwóch młodych chłopa-
ków z Grajewa w Białostockiem. W ko-
szarach ćwiczyliśmy zwartą musztrę, 
oddawanie honorów. Połowę zajęć 
mieliśmy poza koszarami. Uczyliśmy 
się piosenek wojskowych. Znaleźliśmy 
się w Dywizji Generała Maczka. Nie ża-
łowałem, że się zapisałem do wojska, 
bo było trochę rozrywki i czas trochę 
szybciej schodził. Muszę jeszcze wyja-
śnić, że dalej byliśmy pod strażą i bez 
przepustki nie było wolno wychodzić 
na miasto.

Baranowianie znów razem

Parę dni przed końcem maja, podje-
chały amerykańskie samochody cię-

żarowe i zabrały Francuzów, Belgów 
i Holendrów do ich krajów. 30 maja 
wybraliśmy się z jednym kolegą, co 
obok mnie spał, w podróż do Mona-
chium. Szliśmy przez dwie lub trzy 
wioski. Wreszcie miasto duże, potęż-
ne. Bardzo mocno zniszczone. Na-
gle spostrzegamy z niedowierzaniem 
duży transparent z napisem po pol-
sku i po angielsku: „Polski Komitet”. 
Po bokach polskie flagi. Bardzo nas to 
uradowało. Postanawiamy się zgłosić. 
Przyjęto nas natychmiast. Dostaliśmy 
coś zjeść. Jakiś kierownik wysłał paru 
mężczyzn gdzieś na wieś zorganizo-
wać krowę, bo nie mają co gotować. 
Nam powiedział, że spanie też nam 
przydzieli, ale myśmy zauważyli na du-
żej sali mężczyzn jak się z kobietami, 
może żonami, miętosili, więc mówimy 
„to nie dla nas”, cichcem żeśmy się 
wynieśli. W drodze powrotnej mó-
wimy, że po następną krowę wysłałby 
na pewno nas. Gdy wróciliśmy pod 
wieczór, już była wiadomość, że pierw-
szego czerwca wyjeżdżamy do koszar 
w Monachium. Dobrze, że wróciliśmy. 
Stacjonowaliśmy na skraju miasta, a za 
koszarami rozciągał się olbrzymi po-
ligon. Pasło się tam stado owiec pod 
okiem pasterza […], ale nocami to nasi 
ludzie mu te owce rozkradali. Po kil-
ku dniach zaczęto do naszych koszar 
zwozić więźniów z Dachau. Z trzecie-
go piętra widziałem, że znowu jakaś 
grupa przyjechała. Zszedłem na dół 
i rozpatrywałem, czy nie ma jakiegoś 
krajana. I tak znalazłem kolegę Fran-
ciszka Załeckiego, który był zabrany 
wiosną w 1940 r. Gdy mnie poznał, to 
byłby się wnet przewrócił, bo mu inni 
mówili, że byłem bardzo lichy i chyba 
nie przeżyłem. Za dwa dni przyjechali 
również koledzy z Baranowa: Dem-

becki, Balon, Kowalczyk, no i Kaziu. 
Mieszkał oczywiście ze swymi kolegami 
i mówi, że wojskiem nie ma co sobie 
głowy zawracać. Przyjechał również 
Śpikowski. [...]. Po pewnym czasie 
zaczęli do nas do koszar przyjeżdżać 

Całość na facebook.pl 
Baranów. Witryna Sołectwa

Walizka z Dachau w cudowny sposób przetrwała do dziś

Budynek byłych koszar SS Kaserne „München-Freimann” w których znajdował się obóz dla dipisów. 
W latach 1950-1968 gdy stacjonowało w nich wojsko amerykańskie zmieniono jego nazwę na Warner 
Kaserne. Współcześnie w budynkach Ernst-von-Bergmann-Kaserne mieści się Akademia Medyczna 
Bundeswehry, (źródło: wikimedia commons)

różni agitatorzy. Jedni mówili: „Koledzy, 
wracajcie do kraju. Polska zniszczona, 
potrzeba rąk do pracy”. Drudzy mówi-
li odwrotnie, „Nie wracajcie, bo ruscy 
wywożą ludzi do Odessy”. Inni jeszcze 
namawiali do pracy w kopalni w Belgii. 
Wiedziałem, że w belgijskich kopal-
niach są bardzo niskie pokłady i trzeba 
pracować na kolanach. Myślę sobie, 

akurat ja wam pojadę do kopalni, a na 
co uczyłem się zawodu? Mieliśmy też 
wycieczkę samochodami do Dachau. 
Przywiozłem sobie stamtąd małą pi-
łeczkę, mały młotek i sklejkę na dość 
dużą walizkę. Mam ją na strychu do dziś.

„My jesteśmy we Frajmanie

Pilnują nas Amerykanie

Bramy nam pozamykali

Ponoć tyfus, tak gadali

U wojskowej zaś braci

Czas im wesoło leci

Kiedy ranne wstają zorze

A tu wszystko śpi mój Boże

Na kobiecym pięterku

Stoją chłopcy w ogonku

Bo jakby się wydawało

To babów trochę za mało

Rym cym cym”

Zrobiłem więc walizkę sobie i koledze 
Dembeckiemu. Dał mi za to 1,80 m 
na marynarkę materiału z mundurów 
oficerskich. Przed oswobodzeniem od 
jesieni pracował w szwalni przy przy-
krawaniu. Kupiłem też od Żyda, co po 
pokojach chodził, materiał na jesion-
kę. Dostaliśmy też przydział na koszu-
lę, ale był to żółty materiał, taki jak SA 

nosili. Ze dwa razy przyjeżdżali do 
nas z rozrywką polscy oficerowie, któ-
rzy byli całą wojnę w oficerskim obozie 
Murnau. Przedstawili spektakl a la ka-
baret. Z tego spektaklu zapamiętałem 
tylko fragment piosenki. Pamiętam 
też, że na harmoszce przygrywał od-
pustowy śpiewak.

(Oprac ems)
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Jubilaci

obchodzący urodziny 
w sierpniu, wrześniu i październiku 2023 r. 

(powyżej 80 lat)

Bogumiła Lewandowska-Siwek
wójt Gminy Baranów

99 lat (ur. 1924 r.)

89 lat (ur. 1934 r.)

Janina Gała

Marianna Jurczyk
Gertruda Drożdż

94 lat (ur. 1929 r.)

92 lata (ur. 1931 r.)

91 lata (ur. 1932 r.)

90 lata (ur. 1933 r.)

Teresa Moś
Ludwika Nowak

Jan Stryjakiewicz

Jadwiga Albert

Maria Kubiak
Marianna Błoch

87 lat (ur. 1936 r.)

88 lat (ur. 1935 r.)

85 lat (ur. 1938 r.)

84 lat (ur. 1939 r.)

86 lat (ur. 1937 r.)

Edmund Rak

Roman Szymański

Janina Kaczorowska
Danuta Nawrot
Wanda Jańska

Teresa Górecka
Teresa Kwias

Teresa Jerzyk
Helena Hartman

Irena Poszwa
Maria Moś

Stefan Wróbel
Marianna Wawrzyniak
Wacław Wawrzyniak
Genowefa Drobina

Sabina Jańska

83 lata (ur. 1940 r.)

81 lata (ur. 1942 r.)

82 lata (ur. 1941 r.)

80 lata (ur. 1943 r.)

Kazimiera Janus
Teresa Musiała
Józef Jeziorny

Renata Modrzyńska
Teresa Kulak

Stefania Maciejewska
Bronisław Wypchło

Bożena Stróżyk

Stefania Stępniak
Wanda Moś

Idzi Kalis
Alfons Cieplik

Maria Dyla
Eugenia Gawlik

Bogumiła Burzała
Zbigniew Kałuża

Jadwiga Skiba
Bogdan Stempin
Jadwiga Gruszka

Jadwiga Mąka
Stanisława Pliszka

Drodzy Jubilaci,
proszę przyjąć ode mnie życzenia zdrowia 

i wszelkiej pomyślności

Seniorzy 
pożegnali lato
Klub Seniora w Mroczeniu pożegnał lato w wyjątkowy 
sposób. Spotkanie seniorów przy ognisku i muzyce za-
inspirowało ich do wspólnych celebracji, które w pełni 
oddawały ducha ostatnich ciepłych dni

We wrześniowe popołudnie na terenie 
Klubu zgromadziła się grupa energicz-
nych seniorów, gotowych na kolejne 
przygody. Spotkanie rozpoczęło się 
wspólnym toastem, który pozostawił 
wśród uczestników atmosferę refleksji 
oraz radości z minionego lata. Następ-
nie seniorzy z wielkim entuzjazmem 
oddali się smażeniu kiełbasek nad 
ogniem i wspólnej biesiadzie. - Takie 
spotkania przy grillu i muzyce zawsze 
są niesamowitą okazją do integracji 
i wspólnego spędzenia czasu. Nasi Klu-
bowicze, Przyjaciele tworzą tutaj atmos-
ferę ciepła i serdeczności - powiedziała 
Małgorzata Wiśniewska – kierow-
nik Gminnego Ośrodka Pomocy Spo-

łecznej – Udowadniamy, że wiek nie 
stanowi przeszkody do cieszenia się 
życiem, a wspólne spotkania i aktyw-
ność fizyczna mają ogromny wpływ na 
utrzymanie naszego zdrowia i dobrego 
samopoczucia.

W spotkaniu uczestniczyła Wójt Gminy 
Baranów Bogumiła Lewandowska-Si-
wek oraz przewodniczący Rady Gminy 
Baranów Marian Kremer. Oboje życzyli 
Seniorom równie rozrywkowego sezo-
nu jesienno-zimowego w tak zgranym 
i uśmiechniętym gronie.

(man)
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Wśród Pasjonatów

W czerwcu tego roku odbyło się największe z tego typu wydarzeń -  I Ogólnopolski 
Turniej Tańca Towarzyskiego o Puchar Wójta Gminy Baranów. Było to ogromne 
wyzwanie dla studio, któremu udało się w pełni sprostać. W zmaganiach wzięły 
udział pary z całej Polski. W sumie w tanecznych zmaganiach rywalizowało 26 
klubów m.in z Kalisza, Wrocławia, Szczecina, Krotoszyna w tym tancerze z Bara-
nowskiego Studio Tańca

I Ogólnopolski Turniej Tańca 
o Puchar Wójta Gminy Baranów

Zgodnie z zasadą uczestnicy turnieju 
w różnym wieku rywalizowali ze sobą 
w dwóch blokach tanecznych. Zwień-
czeniem których była uroczysta i poka-
zowa gala, pełna wspaniałych tancerzy, 
barwnych strojów i pięknych układów 
tanecznych. Tancerze walczyli zarów-
no o punkty i miejsce na podium, jak 
i o nominację do wyższej klasy tanecz-
nej. Baranowski Turniej stał na wyso-
kim poziomie o czym świadczyli nie 

tylko uczestnicy ale również znakomita 
obsada sędziowska. 

Zwieńczeniem turnieju było wręczenie 
medali oraz dyplomów. Wyróżnionym 
tancerzom wręczali je: skarbnik Gminy 
Baranów Marzena Żłobińska oraz 
przewodniczący Rady Gminy Marian 
Kremer. Wśród najlepszych znaleźli 
się m.in. reprezentanci Baranowskie-
go Studia Tańca, którym nie można 

odmówić ogromnego zaangażowania 
i wspaniałego reprezentowania studia 
na turniejowej arenie tanecznej. Na 
szczególną uwagę zasługują zdobyw-
cy i miejsca w kategorii do 9 lat Jan 
Bartkowiak i Zuzanna Żeleźniak. 
Kolejna para na najwyższym stopniu 
podium w kategorii do 9 lat to To-
biasz Kowaliński i Zofia Wróbel 
oraz Alan Namyślak i Łucja Guńda. 
W kategorii 12-13 H dwie pary uzyska-

ły awans do wyższej klasy tanecznej G. 
Są to zdobywcy pierwszego miejsca 
Bartosz Gliński i Julia Jany oraz Ma-
teusz Skąpski i Aleksandra Micha-
lak, którzy zdobyli drugie miejsce. 
W kategorii 14-15 F również drugie 
miejsce wytańczyli Błażej Grusz-
ka i Maja Nowak. W kategorii 16+E 
Standard drugie miejsce zdobyli Filip 
Kubik i Kamila Krysciak.

Turniej za nami, a co przed klubem. 
Przede wszystkim praca z najmłod-
szymi, wysiłek, któremu towarzyszy 
mnóstwo uśmiechu. Jej zwieńczeniem 
będzie II edycja turnieju oby również 
w przyszłym roku Baranowskie Studio 
Tańca mogło pochwalić się kolejnymi 
sukcesami turniejowymi a tych wraz z 
rozwojem studio tańca systematycz-
nie przybywa.
 
Rozwój Baranowskiego Studia Tańca 
to w dużej mierze zasługa wsparcia ze 
strony Urzędu Gminy Baranów z Panią 
Wójt Bogumiłą Lewndowską-Si-
wek, która systematycznie wspiera 
finansowo organizację zajęć dla dzieci 
w wieku szkolnym. Swoje ukłony stu-

dio kieruje w stronę sponsorów  w tym 
firm: Mirjan, Wersal i Piaski Kaczorow-
ski, które wsparły organizacje czerwco-
wego turnieju. Podziękowania należą 
się również druhom z OSP Baranów.

Baranowskie Studio Tańca wraz z po-
czątkiem nowego roku szkolnego za-
prasza wszystkich chętnych na zaję-
cia taneczne - jak podkreśla Dariusz 
Baranowski, twórca studia i jego 
główny instruktor - taniec to nie tylko 
forma rozwijania aktywności fizycznej 
ale przede wszystkim doskonały spo-
sób na budowanie relacji i odkrywanie 
w sobie nowej pasji. Zajęcia prowadzone 
są z podziałem na szereg grup wieko-
wych, które prowadzą wykwalifikowani 
instruktorzy. Począwszy od przedszko-
laków przez grupy w wieku szkolnym po 
pary turniejowe, które stanowią swoistą 

wizytówkę klubu. Jesień to dobry czas, 
kiedy można rozpocząć swoją przy-
godę z tańcem. Obok zajęć szkolnych 
szukamy dla naszych dzieci innych form 
aktywności, pewnej odskoczni. Są to 

różne dyscypliny sportu, nauka języków 
obcych.. My proponujemy taniec – kon-
tynuuje Dariusz Baranowski.

Obok zajęć treningowych, które pro-
wadzone są dzięki przychylności Urzę-
du Gminy Baranów w budynku nowej 
szkoły podstawowej w Baranowie, stu-

dio stara się promować umiejętności 
swoich podopiecznych poprzez or-
ganizację pokazów tanecznych, zajęć 
animacyjnych i turniejów. 

Dariusz Baranowski
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W niedzielne popołudnie, 3 września br., tereny leśne 
przy Osiedlu Murator stały się areną zaciętej rywali-
zacji druhen i druhów z Ochotniczych Straży Pożar-
nych w Gminnych Zawodach Sportowo-Pożarniczych. 
Organizatorami zawodów był Zarząd Oddziału Gmin-
nego ZOSP RP w Baranowie wraz z jednostkami OSP 
oraz Urząd Gminy Baranów 

Strażacka rywalizacja

Do zmagań przystąpiło 15 drużyn re-
prezentujących jednostki Ochotniczej 
Straży Pożarnej z terenu Gminy Bara-
nów. Nad prawidłowym przebiegiem 
zawodów czuwała komisja sędziowska, 
którą stanowił funkcjonariusz Komendy 
Powiatowej PSP w Kępnie oraz strażacy 
OSP z  Gminy Baranów. Warto zazna-
czyć, że zawody są ważnym sprawdzia-
nem sprawności organizacyjnej i bojo-
wej strażaków, gdzie oprócz szybkości 
w wykonywaniu zadań, liczy się również 
precyzja, gdyż za błędne wykonanie 
zadanie naliczane były punkty karne. 
Wszystkie drużyny biorące udział w za-
wodach wykazały się bardzo dużym 
zaangażowaniem i dobrym przygoto-
waniem. Podczas rywalizacji drużyn 
widzowie nie szczędzili braw druhnom 

Ochotnicza Straż Pożarna w Baranowie 
w dniach 21- 0.07.2023 r. na terenie 
Ośrodka Wypoczynkowo – Szkolenio-
wego ZHP „Nadwarciański Gród” 
w Załęczu Wielkim, zorganizowała 
po raz kolejny  obóz dla czterdziesto-
osobowej grupy z Młodzieżowej Druży-
ny Pożarniczej z Baranowa oraz gości 

i druhom zmagającym się w sztafecie 
pożarniczej i ćwiczeniach bojowych. Po za-
ciętej rywalizacji  przyszedł czas na ogło-
szenie wyników i uhonorowanie zwy-
cięzców. Nagrody – puchary, dyplomy 
i talony wręczyli: Wójt Gminy Baranów 
– Bogumiła Lewandowska-Siwek, 
Wiceprezes Zarządu Oddziału Gminne-
go ZOSP RP – dh Robert Seiffert oraz 
Sekretarz Zarządu Oddziału Gminnego 
ZOSP RP w Baranowie – Iwona Głowik. 
Dodatkową nagrodę puchar Prezesa 
Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP 
w Baranowie wywalczyła zwycięska dru-
żyna druhów z OSP Słupia pod Kępnem. 
Nagrodzono również najmłodszego 
uczestnika zawodów – Julię Hełkę 
z OSP Słupia pod Kępnem. 

I miejsce – OSP Jankowy
II miejsce – OSP Donaborów
III miejsce – OSP Słupia pod Kępnem

Grupa Kobiecych Drużyn Pożarniczych

I miejsce – OSP Słupia pod Kępnem 
II miejsce – OSP Jankowy
III miejsce – OSP Grębanin
IV miejsce – OSP Donaborów
V miejsce – OSP Łęka Mroczeńska
VI miejsce – OSP Baranów

Grupa Męskich Drużyn Pożarniczych

I miejsce – OSP Jankowy
II miejsce – OSP Słupia pod Kępnem 

Grupa MDP kat. dziewcząt

I miejsce – OSP Słupia pod Kępnem
II miejsce – OSP Jankowy 
III miejsce – OSP Baranów
IV miejsce – OSP Donaborów

Grupa MDP kat. chłopców

Organizatorzy imprezy dołożyli wszel-
kich starań w przygotowanie zawo-
dów i dobrą zabawę. Zarząd Oddziału 
Gminnego dziękuje Urzędowi Gminy 
Baranów za finansowe wsparcie wy-
darzenia i ufundowanie wartościowych 
nagród. (iwo)

Końcowa klasyfikacja Zawodów:

z zaprzyjaźnionej jednostki z Weene 
(Niemcy). W Druhowie z Baranowa 
pozyskali na ten cel dofinansowanie z bu-
dżetu Gminy Baranów. Podczas obozu nie 
zabrakło poszerzania wiedzy na temat 
bezpieczeństwa, ochrony przeciwpo-
żarowej i umiejętności z zakresu udzie-
lania  pierwszej pomocy. Codzienne 

zaprawy poranne, zajęcia musztry, gry 
i zabawy, liczne zajęcia sportowe (m.in. 
spływy kajakowe, strzelanie z łuku) przy-
czyniły się do rozwoju aktywności fizycz-
nej wśród wychowanków. Dzieci spały 
w namiotach wojskowych, za których 
porządek były codziennie odpowiedzial-
ne. Obóz zakończył się wspólnym ogni-
skiem.  Każdy z obozowiczów otrzymał 
pamiątkowy medal. Oprac. ems
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Strażackie wieści

Dwa złota-dwa awanse

Idealny podział trofeów

Dwa złote medale wywalczyli reprezentanci naszych 
szkół w Mistrzostwach Powiatu Kępińskiego w Szta-
fetowych Biegach Przełajowych, które odbyły się 26 
września w Krążkowach

Niesłychany bój stoczyli 3 października młodzi badmin-
toniści. Stawką były medale Mistrzostw Powiatu Kępiń-
skiego, rozegranych w donaborowskiej hali sportowej 
(XXV Igrzyska dzieci, r. 2010.). Trofeami idealnie po-
dzieliły się drużyny z Donaborowa i Baranowa

Reprezentanci SP Mroczeń wygrali 
w swojej kategorii i tym samym wywal-
czyli awans do finału wojewódzkiego. 
To pierwszy w tym roku szkolnym tak 
duży sukces zawodników trenera Je-
rzego Mosia. Biegacze z Baranowa 
uplasowali się na 4. miejscu. Dziew-
częta młodsze (r.2011) z Mroczenia 
zajęły 3. miejsce. Rywalizację wśród 
starszych dziewcząt (r. 2010) wygrały 
baranowianki - podopieczne p. trener 
Joanny Durlej.

W Finałach Wielkopolski, rozegranych 
10 października na poznańskim hi-
podromie, nasi reprezentanci, spisali 
się rewelacyjnie. Biegaczki z Barano-

Prawdziwą ozdobą zawodów był pa-
sjonujący mecz w grupie młodszych 
chłopców. Baranowianie Joanny Dur-
lej (Mateusz Chlebosz, Dawid Wy-
lęga) wygrali z Donaborowem Urszuli 
Kurek (Szymon Mendel, Kamil Rak) 
dopiero na przewagi w ostatnim poje-
dynku. Po drugie złoto podopieczne 
Joanny Durlej sięgnęły w rywalizacji 
starszych dziewcząt. W „odwiecznym” 
pojedynku z rywalkami zza miedzy, 
reprezentacją Szkoły Podstawowej 

Reprezentacja SP Mroczeń (r. 2011): 
Gracjan Rachel, Alan Glomb, Dominik Nawrot, 
Igor Rachel, Lucjan Lipiński, Olaf Pucała, Igor 
Otorowski. Trener Jerzy Moś.

Reprezentacja SP Baranów (r.2010): 
Nina Budziewska, Inga Cempel, Blanka Michal-
czyk, Alksandra Nycz, Oksana Semeniuk, Hanna 
Wylęga. P. trener Joanna Durlej 

wa wywalczyły 7.  miejsce w stawce 34 
mistrzyń powiatów, natomiast pod-
opieczni Jerzego Mosia z Mroczenia 
uplasowali się na 12. pozycji wśród 36 
ekip. (ems)

w Donaborowie, baranowianki wygra-
ły 3:2. Wśród chłopców prym wiedli 
badmintoniści gospodarzy, czyli re-
prezentacja Szkoły Podstawowej 
w Donaborowie. Sportowe zmagania, 
pełne emocji, sportowych wzruszeń 
a nawet łez, przebiegły w duchu fair 
play. Cenne nagrody wręczyła p. Wójt 
Gminy Bogumiła Lewandowska-Siwek 
oraz dyrektor Szkoły w Donaborowie 
– Alojzy Piasecki. Organizatorzy za-
dbali również o to, by nikomu niczego 

nie zabrakło. Uczestnicy turnieju mogli 
się więc w trakcie imprezy posilić oraz 
napić herbaty.

Z OSTATNIEJ CHWILI

Fantastyczna wiadomość nadeszła z Ro-
jowa, gdzie 12 października rozegra-
no finały Rejonu Kaliskiego w grupie 
młodszych dzieci (r.2011 i młodsi). 
Mistrzyniami w tej kategorii zostały re-
prezentantki SP Donaborów: Milena 
Wróbel, Nikola Lubojańska i Alicja 
Kokot, a mistrzami badmintoniści z SP 
Baranów: Dawid Wylęga i Mateusz 
Chlebosz

(ems)

Obóz OSP Baranów



Na finiszu

23Nr 1/61  ·  luty 2023  ·  Kronikarz Ziemi Baranowskiej

Urząd Gminy Baranów
Godziny pracy urzędu: Pn.: 10:00 - 18:00 / Wt.-Pt.: 7:30 - 15:30

Kronikarz Ziemi Baranowskiej. Bezpłatne pismo Gminy Baranów,
gmina@baranow.pl
Rynek 21, 63-604 Baranów, tel: (62) 74 10 000

Redakcja zastrzega sobie prawo do druku nadesłanych tekstów, ich 
redagowania i skracania. Teksty niepodpisane nie będą zamieszczane. 
Tekstów nie zamówionych redakcja nie zwraca.

Redakcja: Mirosław Sokołowski (red. nacz.) miroslaw.sokolowski@baranow.pl
Wydawca: Urząd Gminy Baranów
Skład i Przygotowanie do druku: Mateusz Niechciał

Od 19 września 2018 r. do 30 czerwca 2027 r. można składać wnioski o wsparcie 
z programu „Czyste Powietrze”. W wypełnianiu i składaniu wniosków pomaga 
Urząd Gminy Baranów. 

GMINNY PUNKT
KONSULTACYJNO-INFORMACYJNY
PROGRAMU „CZYSTE POWIETRZE”

ul. Rynek 21
63-604 Baranów

tel: (62) 74 10 022
Więcej informacji o programie na stronie:

Kronikarz Ziemi Baranowskiej  · październik 2023  ·  Nr 4/6422

Wśród Pasjonatów

Podatkowy SMS

Od października 2023 r. uruchomiony 
został SMS-owy system informowania 
klientów o powstałej zaległości w za-
kresie należności z tytułu podatku od 
nieruchomości, podatku rolnego, po-
datku leśnego, łącznego zobowiąza-
nia pieniężnego, podatku od środków 
transportowych oraz opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi.

W celu przystąpienia do systemu na-
leży wyrazić zgodę na umieszczenie 
swojego numeru telefonu komórko-
wego w bazie Urzędu Gminy Baranów. 
Więcej informacji: 
Biuro Obsługi Klienta - parter Urzędu Gminy tel: (62) 74 100 48

Druk zgody można pobrać w biurze 
obsługi mieszkańców lub ze strony 
www.baranow.pl

W Gminie Baranów powstał system informowania 
klientów o zbliżającym się terminie płatności oraz 
powstałej zaległości w zakresie podatków i opłat

30 września o godz. 18 ruszyły w Baranowie rozgryw-
ki 3. ligi siatkówki mężczyzn. Pasjonaci tego pięknego 
sportu z całego powiatu, skupieni wokół projektu 
o nieco tajemniczej nazwie „MUKS Czarni”, zaprasza-
ją do baranowskiej hali

Czy Baranów 
pokocha siatkówkę?

MUKS Czarni liczy około 25 zawodni-
ków w różnym wieku. Łączy ich jedno – 
miłość do siatkówki. Większość z nich 
to absolwenci ZSP nr 1 w Kępnie. Część 
z nich grała w zespołach amatorskich, 
a niektórzy w kępińskim „Sokole”, zbie-
rając tam doświadczenie w 3.lidze. Są 
jednak i tacy, którzy dopiero zaczynają 
przygodę z siatkówką ligową. Najbar-
dziej doświadczeni to: Sebastian Ba-
naś – Salos Ostrów Wielkopolski oraz 
Start Namysłów. Pochodzi z Trzcinicy, 
obecnie mieszkaniec Gmina Baranów. 
Dawid Misiak – Start Namysłów. 
Mieszka w Perzowie. Łukasz Szy-
manek – WKS Wieluń. Mieszkaniec 
Dzietrzkowic. Paweł Hadryś – WKS 
Wieluń. Mieszka w Dzietrzkowicach. 
W poprzednim sezonie gracz WKS 
Wieluń, brał udział w turnieju półfina-
łowym o wejście do „TAURON 1. Liga.
Rozmowa z Sebastianem Banasiem, 
baranowianinem, jednym z organiza-
torów projektu „MUKS Czarni w Ba-
ranowie”

RED: Wyjaśnisz nam co się kryje za 
tą tajemniczą nazwą?

MUKS „Czarni” Kępno to stowarzysze-
nie, które od dawna lat funkcjonuje 
przy szkole ZSP nr 1 w Kępnie. I jest 
to z pewnością ukochane dziecko P. 
Adama Kłodnickiego. Z racji tego, że 
prawie wszyscy zawodnicy w pewnym 
momencie swojego życia byli trenowa-
ni przez Pana Adama, postanowiliśmy 
poprosić Go o pomoc. Wszyscy wiemy 

przecież, że w jego sercu siatkówka 
ma szczególne miejsce. Naszą propo-
zycję przyjął z radością. 

Przekonywałeś mnie, że „MUKS 
w Baranowie” to projekt szer-
szy, obejmujący nie tylko ligową 
młóckę? 

Oczywiście. Naszym marzeniem jest 
rozpropagowanie siatkówki wśród 
dzieci i młodzieży. Mamy nadzieje, 

że uda nam się zbudować w regionie 
projekt na lata, z którego będą mogły 
korzystać osoby w różnym wieku. Dla 
starszych rozrywka i atrakcje, a dla 
młodszych - propagowanie kultury 
fizycznej. Zamierzamy przekonywać 
nieprzekonanych jak pięknym spor-
tem jest siatkówka. 

Stąd też pomysł na start w lidze?

Przez ostatnie lata ligi amatorskie w po-
wiecie kępińskim oraz wieruszowskim 
podupadły. Większość osób, które 
można nazwać organizatorami tego 
przedsięwzięcia, są już blisko 10, 15 
lat po szkole średniej, w której Pan 
Adam Kłodnicki zaszczepił im miłość 
do siatkówki. W końcu postanowili-
śmy wziąć to we własne ręce i zająć się 
tym wszystkim po swojemu. Cały cię-
żar organizacyjny i finansowy projektu 
związanego z ligą bierzemy na własne 
barki. Nie odrzucamy oczywiście żad-
nej pomocy. Przygotowaliśmy propo-
zycję pakietu sponsorskiego. Musimy 
jednak najpierw przekonać wszystkich, 

że ten MUKS w Baranowie to nie jakiś 
żart.

Kto tworzy sztab szkoleniowy?

Pierwszy Trener to Dawid Parzonka. 
Instruktor sportu o profilu „Siatkówka”. 
Pochodzi z Wielkiego Buczku w gmi-
nie Rychtal. Związany z siatkówką od 
najmłodszych lat, szkolenie siatkar-
skie przeszedł w Szkole Mistrzostwa 
Sportowego w Łodzi. Po szkole był 

zawodnikiem drugoligowego zespołu 
Salos SL Ostrów Wielkopolski, a także 
zawodnikiem takich klubów jak: IM Re-
kord Volley Jelcz-Laskowice oraz Sokół 
Kępno. Drugi Trener to Dawid Misiak.
Uprawnienia Trenerskie PZPS. Obaj 
tworzą wspaniały duet. A na dokładkę 
Dawid łączy w sobie pasję do sportu 
i zaangażowanie w życie społeczności. 
Jako nauczyciel wychowania fizyczne-
go w Perzowie inspiruje młodych ludzi 
do zdrowego trybu życia i pasji do ak-
tywności fizycznej. 

Czy można dołączyć do zespołu?

Zapraszamy, drzwi są otwarte. Szcze-
gólnie dla młodych osób. W przypad-
ku większego zainteresowania ludzi 
w różnym wieku mamy również w pla-
nach więcej jednostek treningowych, 
w zależności od poziomu zawodników 
oraz ich ilości. Naszym głównym celem 
poza budowaniem drużyny ligowej na 
lata jest również szkolenie młodzieży, 
aby przygotowywać ją do zastąpienia 
naszych najbardziej doświadczonych 
zawodników.

Gdzie można zobaczyć wasze mecze?

W baranowskiej hali sportowej. Tu 
będzie nasza baza treningowa i tutaj 
będziemy podejmowąc wszystkie ze-
społy występujące w III lidze mężczyzn 
Wielkopolskiego Związku Piłki Siatko-
wej: KS VOLLEY ŻERKÓW, SPS VOLLEY 
OPATÓWEK, LUKS WILKI WILCZYN, 
KKS ASTRA KROTOSZYN, MUKS JAN-
TAR KALISZ i TARNOVIA VOLLEBALL I.

(ems)



Nasz samorząd dofinansowuje wakacyjny wypoczynek 
naszych dzieci, organizowany przez różne podmioty. 
Z tej formy wsparcia (700 zł na osobę ze środków Ko-
misji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Al-
koholowych) skorzystało tego lata ponad 200 dzieci 
– mieszkańców naszej Gminy

Wakacyjny wypoczynek 
naszych milusińskich

W trakcie tych wakacji firma Trans-
porter Travel z Bralina zorganizowała 
dla 156 dzieci kolonie letnie w Łazach, 
Darłowie, na Mazurach (Olsztynek), 
w Tatrach oraz za granicą – w Chorwacji 
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W Kronikarskim obiektywie

i Czarnogórze. KS Taekwondo z Niedź-
wiedzia zrealizował wycieczkę do Rimi-
ni we Włoszech „Niedźwiedzie na Szla-
ku”) oraz obóz sportowy w Przysiece. 
W obu przedsięwzięciach wzięło udział 

9 dzieci. Saints Badminton Academy 
oraz Tornado Donaborów zorganizo-
wały w lipcu obóz sportowy w Suche-
dniowie. Wzięło w nim udział 8 dzieci. 
OSP Słupia w ramach wypoczynku wa-
kacyjnego zrealizowała program pn.: 
„Bądźmy Razem”. Obóz sportowo-po-
żarniczy z udziałem narybku strażackie-
go (30 dzieci) zorganizowano w Starym 
Kaleńsku, a OSP Baranów w Nadwar-
ciańskim Grodzie (str. 20) (ems)


